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Referat forskningsudvalgsmøde 
Onsdag den 22. maj, 2024 kl.9.00-11.00 

 Teams møde 
 

Til stede: Annick Prieur, Jakob Skjøtt-Larsen (JSL), Ninna Meier (NM), Anja Jørgensen (AJ), Lars 
Uggerhøj (LU), Cirkeline Kappel (CK), Tanja Dall (TD), Bo Møller Lange, referent (BML) 
Afbud: Michael Hviid, Maria Appel Nissen, Mia Arp, Pia Ringø 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
 
Godkendt. 
 
 

2. Godkendelse af referat (bilag) 
 
Godkendt. 
 

3. Nyt fra instituttet 
 

De stillinger, der blev præsenteret sidste gang, er blevet godkendt.  
 
 

4. Forskerdeltagelse ved topmøder (bilag oversigt) 
 

JSL: Viser en liste over mulige offentlige topmøder, som det kunne være en idé for VIP at deltage i. 
Dette ud fra tanken om at være til stede i offentligheden og vigtige FORA. Det er noget vi er blevet 
opfordret til at være opmærksom på fra fakultetet. Vi skal gerne melde ind, hvor vi har interesse i at 
deltage. Skriv jer gerne bag øret, hvor der er relevante konferencer, møder og begivenheder. 
 
AJ: Regionernes politiske topmøde kunne være relevant, Folkemødet på Bornholm, Europæisk 
folkemøde 
 
TD: WISER har været med på KLs beskæftigelsestræf de sidste to år med CUBB. Job camp også 
KL – Den er dog ikke på den præsenterede liste. 
 
AJ: også ”digitaliseringstræf” kunne være relevant.  
 



 Side 2 af 4 

JSL: Vi vil blive bedt om at melde noget ind. Send gerne en mail til mig. 
 
TD: Fint med ambition. Hvad gør vi så? F.eks. i forhold til promovering? 
 
NM: Men hvad med økonomien? 
 
JSL: Når jeg har en oversigt i forhold til tilbagemeldinger, så kan vi tage en diskussion om 
prioriteringer også økonomisk (pengene kommer fra samme kasse som ved konferencedeltagelse).  
 
AJ: Nogle kunne man vælge ud. Man kunne også sende et ”skriv” en plan for deltagelse (ligesom 
ved ansøgning om forskningskonference). 
 
 

5. Nyt fra forskningsgrupperne  
 
LU: Vi har fået en EU-Maries Curies bevilling (NM også med) Koordinator er fra Paris. Projektet 
har akronymet (cocoso). I bevillingen er der 3 erhvervs-ph.d.er til AAU. Halvdelen af tiden skal de 
være på universiteterne og halvdelen i praksis. (Aalborg Kommune og Kirkens Korshær) 
 
Om en måned får vi svar på genansøgning Advances, Erasmus Mundus. Koordinatorrollen er i 
Portugal 
 
AJ: Vi venter på afgørelse på en Horizon Europe ansøgning. Vi har en DFF-ansøgning inde og en 
Innovationsfondsansøgning. Vi har gang i store undersøgelser (fire fem projekter, som er 
hovedomdrejningspunkt). HPQ: skal til interview i Sapere Aude. 
 
Jeg giver indspil til kommissionen vedr. European Bauhaus (vi skal have defineret Key 
Performance Indicators (KPI). Selve programmet skal være færdig til 1. december. Vi skal aflevere 
vores indspil den 1. november. 
 
Vi har møder i gruppen hver torsdag: Vi veksler mellem oplæg udefra og internt. 
 
TD: Vi går også og venter svar på en række ansøgninger: Spar nord, DFF, Inge Lehmann, 
Trygfonden. 
 
Vi har afholdt et CUBB-seminar, CREATE (afslutning). Der var over 200 deltagere fra det 
kommunale beskæftigelsesområde. Stor opbakning – venteliste. 2 keynote og 6 streams med 
forskere og praksis samspil. Vi vil gerne gentage dette setup i KBH. 
 
Vedr. videreførelse af CUBB, så er vi i proces i forhandling med kommuner – hvordan skal 
økonomi og samarbejdsaftaler se ud? Vi har godt gang i mødestruktur – vi har udvidet i WISER, 
hvor der er kommet nye medlemmer.   
 
NM: Vi er i gang med at få opbygget nogle gode strukturer: Forskningsgruppemøder. ORGSOC 
webinars m.m. Vi er en ung gruppe. V inviterer også fra udland. Vi er gået i gang med webinarer i 
teori (på baggrund af ph.d der kom med forslag). Det skal vi gøre mere af. Vi har været i 
Helsinki/etnografer. Alle deres ting er open acces online. Alle ressourcer lagt ud. 25 unge 
mennesker der talte om teori (i Helsinki). Vi har sommerfrokost på program. Vi skal lave et tøm-
skuffen skriveseminar. Her læser vi hinandens materiale og giver feedback også i forhold til 
offentliggørelse.  
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Ansøgningsmæssigt: Morten Kyed og undertegnede har i fællesskab lavet DFF ansøgninger. Har 
desuden en ansøgning ”langsomme kriser”, som jeg gerne vil finde funding til (afslag i en DFF2 
ansøgning). 
 
Vi har samarbejde om Interdisciplinaritet med Oxford University. Hvis nogle er interesseret i 
etnografiske studier, så kontakt mig. 
 
AP: Vi har meget travlt med at afslutte diverse projekter og ansøgninger. Vi har mange ansøgninger 
inde nu og venter på svar. Samtidig med at nye forberedes. Sune holder tiltrædelsesforelæsning 
fredag. Han vil stå i spidsen for CASTOR midt i august. 
 
NM: Hvad med panel i forbindelse med ansøgninger til DFF? 
 
JSL: Der vil komme et panel til efterårsrunden. 
 
JSL: Tanke vedr. viceinstitutleder er 1. august. 
 
AJ: Meldte mig til kursus – hands-on – boost your research profile. Manden fra VBN var god og 
velforberedt, men hands-on er noget, der bliver forstået forskellig. Troede, at det var mere 
laboratorieagtigt. Men der vises slides, og så kan man gå hjem og gøre det selv. Men der var ikke 
meget af det jeg forstår ved ”hands on”. 
 
CK: Synes det er vigtigt at det bliver kommunikeret hvorledes vi kan forstå ”hands-on” i 
beskrivelsen af kurset. Vi har fået en ny kontaktperson: Steffen Nørgaard. Han er enormt 
entusiastisk. Tænker vi kan få ham til at komme ud og lave open office, hvor man bare kan melde 
sig til. CK taler med Steffen om denne mulighed.  
 

6. Evt.  
 
JSL: Hvordan placerer vi eksterne lektorer i forskningsgrupperne? 
 
CK: I skulle melde tilbage fra forskningsgrupperne. Men der var ikke stor bud om at få dem 
placeret.  
 
TD. Kan vi ikke spørge hvor de selv vil placeres? (vende rundt).  
 
JSL: vigtigt at alle er tilknyttet et miljø. 
 
JSL: Der skal gerne være et match til gruppen – gensidig. 
 
LU: God ide at spørge dem selv. Vores erfaring er, at de har været fuldgyldige medlemmer. Får vi 
også det samme beløb til dem? 
 
JSL: Det giver god mening. 
 
NM: Synes også at de skal spørges. Lave et par linjer, hvorfor de ønsker den valgte gruppe – faglig 
profil. 
 
CK: Hvis eksterne lektorer publicerer, så vil VBN gerne assistere i forhold til indberetning og 
tilknytning til gruppen. 
 
Publikation tilhører ansættelsessted, hvis de har ansættelse på anden institution. 
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JSL: Vigtigt at google scholar og ORCHID-ID bliver udfyldt. De der ikke har udfyldt vil på et 
tidspunkt blive kontaktet. 
 

7. Punkter til næste møde 
 

Deltagelse på topmøder – overblik? 


